
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 26. april 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1316
EU's landbrugsstøtte udbetales til landmændene ud fra mange forskellige kriterier og
skal grundlæggende understøtte det danske landbrugs konkurrencekraft overfor øvrige
EU lande og lande udenfor EU. Det er derfor afgørende for erhvervet, at støttekronerne
udbetales af Landbrugsstyrelsen, så hurtigt som muligt for at lade pengene arbejde i
virksomhederne. Det kan der sikkert være bred enighed om.
o Kan ministeren på den baggrund forklare, hvorfor det eksempelvis skal tage mellem
12 og 14 måneder, efter ansøgningen er afsendt fra landmanden til Landbrugsstyrelsen,
før udbetalingen af tilskud til "Pleje af græs- og naturarealer" finder sted? Det er hverken
befordrende for landmændene eller for evnen til at gennemføre den nyttige pleje af
naturarealerne.
o Konkret har en landmand modtaget kvittering for, at ansøgningen er modtaget af Land-
brugsstyrelsen den 3. april 2020. Han har endnu ikke modtaget det ansøgte beløb på
633.000 kr. Er ministeren enig i, at det belaster virksomhedens likviditet unødigt og reelt
betyder, at det kun er den finansielle sektor, der tjener på den meget lange sagsbehand-
lingstid, eftersom likviditetskravet skal finansieres af kassekreditter?
o Hvorfor er disse udbetalinger - og udbetalinger fra Landbrugsstyrelsen generelt - altid
sent på den? Og hvilke initiativer vil ministeren sætte i værk for at undgå, at man også
næste år er bagud?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Peter Juel-Jensen
(V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Peter.Juel.Jensen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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